

Mr. Alexander: Mr. Chairman, may I ask if it has been determined how long the lead-off speaker has, and subsequent members? I think this is all part of the procedure, as the Parliamentary Secretary knows.

I do not know if you have already dealt with that or not. It was a pretty fast meeting, I know. What is the procedure going to be, Mr. Chairman?

The Chairman: I would like to hear some advice from both parties.

Mr. Alexander: I am very surprised, Mr. Chairman, to note that they did not deal with one of the prime requisites before a committee sits. That just goes to show you how involved they were with one issue, that of the questioning of witnesses.

We know that in every steering committee hearing these are the first things we start to decide: when we are going to sit; how long the lead spokesman has; how long the subsequent members have. I am surprised that you do not have that.

The Chairman: Mr. Alexander, I would appreciate some advice from you on how long you would like your lead speaker to speak. I am sure we would like to get down to that and, if you do not mind, get back to the order of business.

Mr. Alexander: Are we now running this country, or . . .

The Chairman: As I said, Mr. Alexander, the steering committee discussed two items of business because we had some difficulty getting members from the other parties on the steering committee. Now I think the Committee members are prepared to hear advice. I am sure this is something that can be settled quite quickly because there is a lot of precedence as to how it should be settled. So I would be prepared to hear something positive about how long each party would care to speak.

As we had the representatives of only two parties at the meeting, it would have been difficult to discuss how long each party's lead speaker wanted to speak.

Mr. Alexander: Mr. Chairman, I will pass this matter over to the Clerk of the Committee, for whom I have a great deal of respect, who perhaps can refer to precedents that have been set. I think it is either 10 or 15 minutes.

Mr. MacGuigan: Mr. Chairman, I think the reflections that the hon. member from Hamilton West has been making on the work of the steering committee are quite out of order. If he has points to raise this afternoon . . .

Mr. Alexander: I apologize.

Mr. MacGuigan: . . . he should raise them in direct terms and not by way of reflection. Because it is so well understood, the steering committee did not make recommendations to the whole Committee on this point. The usual form is 15 minutes for the opening questioner and 10 minutes for the others. I am prepared to so move in the absence of Mr. Alexander being prepared to make such a motion.

The Chairman: The motion is put. All in favour of the motion.

M. Alexander: Monsieur le président, puis-je vous demander si on a décidé de combien de temps le premier interlocuteur dispose, et le temps qui sera accordé aux autres? Tout cela fait partie de la procédure, comme le secrétaire parlementaire le sait.

Je ne sais pas si vous êtes arrivés à une décision à cet égard, puisqu'on a eu beaucoup de choses à faire à cette réunion, mais quelle sera la procédure?

Le président: J'aimerais avoir les opinions des deux parties.

M. Alexander: Je m'étonne qu'on ne se soit pas prononcé sur une question aussi fondamentale. Cela ne sert qu'à démontrer jusqu'à quel point ils se sont intéressés à interroger les témoins.

On sait, qu'à chaque réunion du comité directeur, cela figure parmi les premières questions à régler: la fréquence des séances, et le temps dont dispose le premier interlocuteur et ceux qui le suivent. Je suis vraiment étonné que vous n'ayez pas réglé cette question.

Le président: De combien de temps voulez-vous que le premier interlocuteur dispose, monsieur Alexander? Nous aimerions tous régler cette question, afin de retourner aussitôt à notre travail?

M. Alexander: Est-ce bien nous qui gouvernons ce pays, ou . . .

Le président: Comme je l'ai déjà dit, monsieur Alexander, le comité directeur a discuté de deux questions, parce que nous avons eu de la difficulté à trouver des membres des autres partis pour siéger au comité directeur. Je pense que les membres du Comité aimeraient maintenant passer à cette question. C'est un problème assez facile à régler; étant donné qu'il existe beaucoup de précédents. J'aimerais donc qu'on fasse une suggestion positive concernant le temps de parole.

Étant donné que deux partis seulement ont été représentés à cette réunion, il a été difficile d'arriver à une décision.

M. Alexander: Monsieur le président, je laisse cette question au greffier du comité, pour lequel j'ai beaucoup de respect. Il va peut-être pouvoir se rapporter aux précédents. Auparavant, on accordait 10 ou 15 minutes.

M. MacGuigan: Je pense que les opinions exprimées par l'honorable député de Hamilton-Ouest, concernant le travail du comité directeur sont irrecevables. S'il a des points à soulever cet après-midi . . .

M. Alexander: Excusez-moi, monsieur MacGuigan . . .

M. MacGuigan: . . . il doit le faire d'une façon directe. Le comité directeur n'a rien recommandé au comité plénier à cet égard. D'habitude, on accorde 15 minutes au premier interlocuteur et 10 minutes aux autres. Si M. Alexander ne veut pas présenter une telle motion, je serais disposé à la faire.

Le président: On a présenté la motion. Tous ceux qui sont en faveur . . .